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P R O T O K Ó Ł  N R  LX/2024 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 25 stycznia 2024 r. 

Punkt 1. 
Otwarcie sesji. 
Punkt 2. 
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami 
Punkt 7. 
Sprawozdanie z działalności komisji rewizyjnej za 2023 rok. 
Punkt 8. 
Sprawozdanie z działalności komisji skarg, wniosków i petycji za 2023 rok. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Lokalnego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych uczniów.   
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych warunków udzielania świadczeń pomocy 
materialnej o charakterze motywacyjnym uczniom pobierającym naukę na terenie 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą, form i zakresu tych świadczeń oraz trybu 
postępowania w tych sprawach. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały ws. rozpatrzenia petycji. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały ws. pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały ws. pomocy finansowej dla Gminy Środa Wielkopolska. 
Punkt 14. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 15. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 16. 
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 15:00 otworzył LX Sesję 

Rady Gminy, następnie powitał Radnych, oraz osoby oglądające transmisję obrad na 
żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,                   
na sali obrad zasiada 14 Radnych. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali swoje zawiadomienia o sesji 
zgodnie z terminem ustawowym. Do porządku obrad zostaną wprowadzone trzy 
autopoprawki: 

1. Autopoprawka: polegająca na wprowadzeniu do porządku obrad w punkcie 14 
uchwały zmieniającej uchwałę ws. regulaminu korzystania z placów zabaw 
zlokalizowanych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  

Wniosek o wprowadzenie autopoprawki nr 1 został przyjęty 14 głosami za, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

2. Autopoprawka: polegająca na wprowadzeniu do porządku obrad w punkcie 15 
uchwały ws. ustalenia wysokości diet radnych i sołtysów.  

Wniosek o wprowadzenie autopoprawki nr 2 został przyjęty 14 głosami za, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

3. Autopoprawka: polegająca na wprowadzeniu do porządku obrad w punkcie 16 
uchwały ws. szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności                             
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia                            
od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Wniosek o wprowadzenie autopoprawki nr 3 został przyjęty 14 głosami za, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

 Porządek obrad wraz z wprowadzonymi autopoprawkami został przyjęty                      
14 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  
• Lista z głosowaniami imiennymi stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami 
Punkt 7. 
Sprawozdanie z działalności komisji rewizyjnej za 2023 rok. 
Punkt 8. 
Sprawozdanie z działalności komisji skarg, wniosków i petycji za 2023 rok. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Lokalnego programu wspierania 
edukacji uzdolnionych uczniów.   
Punkt 10. 
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Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych warunków udzielania świadczeń pomocy 
materialnej o charakterze motywacyjnym uczniom pobierającym naukę na terenie 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą, form i zakresu tych świadczeń oraz trybu 
postępowania w tych sprawach. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały ws. rozpatrzenia petycji. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały ws. pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały ws. pomocy finansowej dla Gminy Środa Wielkopolska. 
Punkt 14. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. regulaminu korzystania z placów zabaw 
zlokalizowanych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 15. 
Przyjęcie uchwały ws. ustalenia wysokości diet radnych i sołtysów.   
Punkt 16. 
Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 
Punkt 17. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 18. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 19. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                           
i wnioski. 

Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że protokół tradycyjnie został 
zamieszczony na stronie Urzędu. 

W związku z brakiem uwag do Protokołu nr LIX/2023 - Przewodniczący 
zarządził głosowanie. 

 Za przyjęciem Protokołu opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 
0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący poinformował, że przed dzisiejszą sesją odbyło się wspólne 
posiedzenie komisji, na którym zostały omówione uchwały będące w dzisiejszym 
porządku.  
W międzyczasie do biura rady wpłynęły pisma ze szkół z prośbą o dofinansowanie z 
tyt. składki na ubezpieczenie społeczne z grudzień 2023. 
Wpłynęło pismo od Wojewody ws. wszczęcia postępowania nadzorczego, następstwem 
tego pisma jest uchwała ws. usług opiekuńczych.  
Jest też kolejna petycja pana Marciniaka, jest też pismo z Ministerstwa Rolnictwa i 
Rozwoju Wsi, w którym to informuje, że zwrócono się do Krajowego Ośrodka Wsparcia 
o odpowiedź na Apel.  
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Wpłynęło także pismo od Wojewody z informacją o tym, że uchwały ws. diet radnych i 

sołtysów są prawem miejscowym.  

Wojewoda informuje również odrębnym pismem, do kiedy Radni powinni złożyć 
swoje oświadczenia majątkowe na koniec kadencji. 
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt rozpoczął swoją wypowiedź od uroczystości która odbędzie się jutro, 
chodzi otwarcie filii Biblioteki w Chociczy. Obiekt ten został poddany modernizacji, jest 
to wydarzenie wyczekiwane zwłaszcza przez mieszkańców Chociczy. O godzinie 12stej 
będzie oficjalne otwarcie na które zostali zaproszeni Radni oraz osoby biorące udział w 
całym procesie inwestycyjnym. O godzinie 16stej będzie spotkanie dla wszystkich 
chętnych mieszkańców. 

Zostały ogłoszone konkursy na wolne stanowisko kierownicze,  na komendanta 
głównego ochrony przeciwpożarowej. 
Jest również ogłoszony konkurs na wolne stanowisko kierownicze, główny księgowy w 
urzędzie gminy.  
 Ostatnio przez Radę został podjęty Apel kierowany do instytucji rolniczych, 
związany z budową portu lotniczego, a co za tym idzie czekających nas wywłaszczeń. 
 Wczoraj w Polsce miały miejsce protesty rolnicze, w naszej gminie taki protest 
również się odbył, protest ten związany jest z polityką zielonego ładu, oraz handlem 
Unia, Ukraina.  
 Został ogłoszony przetarg na budowę ujęcia wody, studni w Boguszynie. 
Wkrótce nastąpi otwarcie tej oferty. 

Ogłoszono także przetarg na urządzenie miejsc rekreacji na terenie gminy Nowe 
Miasto, mówimy o dwóch placach zabaw w Chociczy i w Dębnie. Jest to przetarg 
powtórzony z poprzedniego roku.  

Jest też podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim na budowę placu zabaw 
w Wolicy Nowej. 

Będzie realizowane także zadanie związane z budową żłobka, umowa jest 
podpisana, nastąpiły pewne opóźnienia, ale nie z naszej strony.  
 
Ad 7) Sprawozdanie z działalności komisji rewizyjnej za 2023 rok. 

Podsumowanie pracy komisji rewizyjnej odczytał Pan Marek Banaszak 
Przewodniczący komisji. 
 
Ad 8) Sprawozdanie z działalności komisji skarg, wniosków i petycji za 2023 rok. 

Podsumowanie pracy komisji skarg, wniosków i petycji odczytał Pan Piotr Bąk 
Przewodniczący komisji. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych uczniów.   

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
1 głos wstrzymujący. 

Uchwała Nr LX/398/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 stycznia 
2024 r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych warunków udzielania świadczeń 
pomocy materialnej o charakterze motywacyjnym uczniom pobierającym naukę na 
terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą, form i zakresu tych świadczeń oraz trybu 
postępowania w tych sprawach. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
1 głos wstrzymujący. 

Uchwała Nr LX/399/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 stycznia 
2024 r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. rozpatrzenia petycji. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LX/400/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 stycznia 
2024 r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LX/401/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 stycznia 
2024 r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. pomocy finansowej dla Gminy Środa Wielkopolska. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LX/402/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 stycznia 
2024 r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 14) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. regulaminu korzystania                                 
z placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LX/403/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 stycznia 
2024 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 15) Przyjęcie uchwały ws. ustalenia wysokości diet radnych i sołtysów.  

 Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył  
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LX/404/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 stycznia 
2024 r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 16) Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych warunków przyznawania                                                          
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,                                          
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Projekt uchwały omówiła pani Iwona Golińska Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej, następnie Pan Waldemar Tomaszewski otworzył dyskusję. W związku                        
z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                   
0 głosów wstrzymujących. 

Uchwała Nr LX/405/2024 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 25 stycznia 
2024 r., stanowi załącznik do protokołu. 
• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 17) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że wpłynęła jedna interpelacja, od Radnego 
gminy pana Leszka Zacharyasza ws. ogrzewania Szkoły Podstawowej w Kolniczkach i 
lokalu, który znajduje się w Szkole. Przewodniczący odczytał interpelacje,                                           
a następnie przekazał ją Wójtowi Gminy w celu rozpatrzenia. 
 
Ad 18) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radny Powiatowy pan Stefan Kominek dziękował władzom za szybką naprawę 
oświetlenia Nowe Miasto – Komorze.  
Ponadto Radny informował, że na wniosek pana Stratyńskiego odnośnie strzałki 
przy sygnalizacji świetlnej w Klęce, Radny zrobił rozeznanie, 3 marca było 
przesłane pismo do Generalnej Dyrekcji Dróg, która odpowiedziała, że nie ma 
możliwości na zainstalowanie strzałki z uwagi na brak pasa do skrętu w prawo. 
Poza tym Radny sygnazlizował iż jest jeszcze do rozwiązania kwestia przejścia 
dla pieszych które znajduje się dosłownie 35 m od tej sygnalizacji. Przejście nie 
zostało jeszcze zlikwidowane, gdyż było ona malowane na prośbę mieszkańców. 
Władze Powiatu oczekują na pismo, że jest taka wola i decyzja o likwidacji tego 
przejścia.  
Pan Kominek pytał czy jest już pomysł na remont dróg, gdyż wyglądają one już 
bardzo źle.  
 Wójt informował, że tak jak pan Radny mówi, Generalna Dyrekcja wydała 
opinię negatywną nt. strzałki, ale też negatywną opinię nt. przejścia dla pieszych.  
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➢ Pan Grzegorz Gogulski Sołtys wsi Klęka dodał, że rzeczywiści przejście to 
spełniało swoją funkcję do czasu kiedy nie było jeszcze marketu Dino, w tej 
chwili stanowi ono niebezpieczeństwo, z uwagi na to, że nie wszyscy kierowcy 
stosują się do przepisu, zakazującego zatrzymywania się na przejściu. Kiedy 
stanie duży samochód na tym przejściu to tego pieszego po prostu nie widać, jest 
bezpieczne przejście dla pieszych, jest ono oświetlone i jest bezpieczne i to 
powinno wystarczyć. Po likwidacji tego przejścia należy też ustawić barierki 
ponieważ zdaniem Sołtysa ludzie z przyzwyczajenie będą i tak przebiegać 
między samochodami. (…) 
Sołtys pytał również o modernizację oświetlenia, czy będzie to zadanie 
realizowane, oraz czy będzie modernizacja wykonana do tych sołectw które 
przeznaczyły na to środki.  

Wójt informował Sołtysa, że tak jak było uzgodnione, te sołectwa które 
przeznaczyły środki na wymianę oświetlenia, będą miały tą modernizację 
wykonaną, do tego z budżetu gminy zostaną dołożone pieniądze. Natomiast                                   
w miejscowościach, gdzie nie zabezpieczono tych funduszy na modernizację, nie 
będzie ona wykonana.  

➢ Radny Feliks Stratyński nie zgodził się z opinią, że z uwagi na brak zjazdu nie 
można zrobić strzałki. W Krzykosach też nie ma zjazdu a strzałka jest.  

Pan Przewodniczący informował, że w Krzykosach pas jest szeroki,                              
w Klęce jest wąsko jak stanie auto dostawcze, to widoczność jest 
całkowicie ograniczona.  

➢ Radna Agnieszka Król informowała, że brała udział w rozmowach z Dyrekcją                      
i problem strzałki polega właśnie na braku możliwości zatrzymania się obok 
siebie dwóch aut.  

➢ Pan Przewodniczący dopowiedział, że zgadza się z panem Sołtysem iż przejście 
powinno być dino zlikwidowane. Jest tam niebezpiecznie, było ono namalowane 
zanim powstało Dino, natomiast od kiedy jest Dino jest tam ogromny ruch. 
Dodatkowo, problem jest również ze swobodnym przejściem przy drodze z 
ogródków działkowych w Klęce, gdyż całe pobocze zastawione jest autami, 
które mieszkańcy nie naszej gminy  pozostawiają jadąc do pracy. Ta sama 
sytuacja ma miejsce przy hurtowni pani Szukała, na parkingu Dino również jest 
wszystko zastawione, jest tam bardzo niebezpiecznie. (…) 

➢ Pani Honorata Nawrocka Sekretarz Gminy dodała, że ta sama sytuacja miała 
miejsce w Boguszynie przy Szkole, w tej chwili od kiedy przejście dla pieszych 
jest z sygnalizacją, mało kto odważy się przebiegać przez drogę w dawnym 
miejscu z uwagi na bardzo duży ruch samochodów.  
(…) 

➢ Radny Kazimierz Pawłowski prosił o usuniecie zakrzaczeń w Michałowie przy 
posesji 26. 

➢ Radny Wincenty Pawelczyk pytał, co stanie się z dawnym pomieszczeniem po 
Bibliotece w Chociczy. 

Wójt informował Radnego, że na chwilę obecna nie ma planów co to tego 
pomieszczenia.  
Pani Monika Buchwald Dyrektor Biblioteki zapraszała na otwarcie 
nowego budynku Filii Biblioteki, oraz informowała, że budynek ten 
powstał właśnie po to, aby mieszkańcom stworzyć miejsce do spotkań, 
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miejsce na zebrania, to budynek który jest przede wszystkim właśnie dla 
mieszkańców.  
(…) 

➢ Radny Juliusz Twardowski prosił o ścięcie poboczy przy drodze powiatowej z 
Nowego Miasta do Wolicy Koziej.  

➢ Pan Tomaszewski na zakończenie dodał, że spraw drogowych jest bardzo dużo, 
być może zaczną wpływać środki z KPA i problemy z drogami się trochę 
rozwiążą.  
W kwestii oświetlenia, sprawa wygląda w ten sposób, że na 20 sołectw 12 
przeznaczyło swoje środki na wymianę lamp, i jest takie zapewnienie, że lampy 
w tych sołectwach będą wymieniane. W sołectwie Klęka są 53 lampy,  wszystkie 
te lampy zostaną zmodernizowane. (…) Poza tym Przewodniczący 
poinformował iż z uwagi na ferie zimowe sesja w lutym odbędzie się 29.  

 
 
Ad 19) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 17:00 Przewodniczący zamknął LX Sesję Rady Gminy. 
 
 
         Protokołowała               Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy     Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak            /-/Waldemar Tomaszewski 
 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał. 
 


